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Lončar: Konkurs za 800 servirki, spremača, 500 lekara i sestara 

BEOGRAD: Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas u Skupštini Srbije da je Vlada odobrila da se 
u narednih nekoliko dana raspiše konkurs za 800 servirki i spremača za sve zdrastvene ustanove u Srbiji, 
kao i za 500 lekara i medicinskih sestara. 

"Samo pre nekoliko dana je doneta odluka za još 1200 stotine sestara i tehničara za Srbiju. Sagledali smo 
situaciju i borili smo se za medicinske sestre i tehničare, a sada smo se izborili za servirke i spremače. 
Hoćemo u budućnosti da im nadoknadimo pogrešno izracunate koeficijente i da im to nadoknadimo. 
Takođe, želimo da pospešimo uslove i da im platimo prekovremeni rad. Pokušavamo da u svakom 
sistemu zdrastva omogućimo bolje uslove. Molim da svi zajedno učestvujemo u tome i da naše zdrastvo 
bude nešto čime ćemo se ponositi u budućnosti", rekao je Lončar poslanicima koji poslednjeg četvrtka u 
mesecu postavljaju pitanja predstavnicima vlade. 

On je istakao da je zdravstvo ranije bilo u lošem položaju, a da je danas u boljem zahvaljujući napornom 
radu njegovog resora, ali i brojnim ulaganjima koje je država obezbedila. 

"Mi smo došli dotle sa zdravstvom da smo prestigli mnoge zemlje EU. Molim građane da razumeju, jer 
nije lako kada se zatekne razrušen sistem. Morali smo da se fokusiramo na više stvari od jedne, nestašice 
lekove, zabranjene specijalizacije, a da ne pričamo da tada nismo imali akcelatore i da su ljudi umirali 
čekajući zračenje", objasnio je ministar zdravlja. 

On je iskoristio priliku da podseti, da je u Srbiji i dalje sistem besplatnog zdravstva i da smo jedna od 
retkih zemalja na svetu koja to ima. 



 
 

"U drugim zemljama, ako neko želi da se leči za to mora da izdvoji ozbiljne pare", objasnio je ministar 
Lončar. 

On je u Skupštini nabrojao šta je sve urađeno u zdravstvu u proteklom periodu. 

"Napravili smo Klinički centar u Nišu i Onkoligiju 2, kupili X i GAMA nož. Ubacili smo najinovativnije 
lekove za kancer i osnovali budžetski fond za lečenje dece obolele od retkih bolesti. U januaru dolazi još 
jedan akcelator i skener za Sremsku Kamenicu", istakao je Lončar i dodao da su u proteklom periodu 
zaposlili više hiljada lekara i medicinskih sestara i tehničara. 

Kako kaže, najveća povećanja plata su bila u domenu zdrastva, posebno za medicinske sestre. 

 

Brnabić: RFZO nije oštećen 

BEOGRAD: Premijerka Srbije Ana Brnabić izjavila je danas da je informacija o prebacivanju 1,7 milijardi 
dinara sa računa Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO) pogrešno plasirana i maliciozna, 
jer se radi o uobičajenoj proceduri. 

To je procedura kojom se raspoređuju sredstva sa jedne na drugu budžetsku liniju, ako su prilivi bili 
drugačiji od planiranih. Priliv u RFZO je povećan zbog većeg broja zaposlenih u Srbiji, a pošto im to nije 
bilo potrebno, prebačeno je u druge svrhe, rekla je Brnabić novinarima. 

Kako je objasnila, RFZO ni u čemu neće biti ugrožen, dobiće i dodatna sredstva, samo su mu u ovom 
trenutku nepotrebne dotacije predviđene rebalansom budžeta za ovu godinu. 

Brnabić je naglasila da medij koji je to objavio od Vlade nije tražio informaciju ni objašnjenje za 
prebacivanje sredstava pre nego što je plasirao takvu vest, što "smatra izuzetno neprofesionalnim 
novinarstvom". 



 
 

Na pitanje o stavu Vlade prema događajima u Crnoj Gori, Brnabić je ocenila da je to složeno pitanje i 
teška situacija, zbog čega treba biti "izuzetno promišljen i pametan". 

Ona je dodala da veruje da će Srbija umeti da se postavi na pravi način, bez ugrožavanja dobrih odnosa 
sa Crnom Gorom, jer je predsednik Aleksandar Vučić više puta do sada pokazao da ume dobro da 
reaguje u teškim situacijama. 

Važno je da imamo regionalnu stabilnost. Samo polako i sabrano, svakako ćemo naći način da pametno 
reagujemo, poručila je Brnabić. 

 

 

Otvoreno savetovalište za vantalesnu oplodnju u Domu zdravlja Savski venac 

U Domu zdravlja Savski venac otvoreno je prvo savetovalište za vantalesnu oplodnju. Savetovalište će 
raditi svakog dana od 12.00 do 14.00 časova i svake druge subote od 12.00 do 16.00 sati. 

Sandra Jovanović iz Udruženja "Šansa za roditeljstvo" navodi za RTS da je otvaranjem savetovalištva 
napravljen veliki korak – da će parovi imati mogućnost da se informišu o svemu što ih zanima i da će oni 
samim tim brže ulaziti u sam proces vantelesne oplodnje. 

"Mislim da je Centar za vantelesnu oplodnju koji se nalazi na 12 spratu Beograđanke mesto gde će svi 
parovi naći odgovore na pitanja", navodi Jovanovićeva. 

Dodaje da je od trenutka kada je počeo da radi info broj 0800 333 030 bilo više od 400 poziva. 

"Parovi najčešće zovu da bi dobili informacije – šta sve treba da pripreme od analiza za komisije, kako da 
počnu proceduru, da li su do sada sve te analize koje su uradili pokazatelj toga da je njima potrebna 



 
 

vantelesna oplodnja. Takođe, veliki broj poziva koji dobijamo odnosi se na procedure donacije – kada će 
početi jer veliki broj parova očekuje da će se to uskoro i desiti", navodi Jovanovićeva. 

Smatra da je bitno da  donorke i donori dobijaju određenu nadoknadu za trud i uloženo vreme.  

Poziva sve parove koji razmišljaju o tome da li možda imaju probleme sa začećem ili žele da uđu u 
proceduru da se informišu na vreme, jer je ono – kako kaže, od ključnog značaja. 

U Srbiji svaki šesti par ima problem sa sterilitetom. Zato je Ministarstvo zdravlja u saradnji sa 
Udruženjem "Šansa za roditeljstvo" i kompanijom "Nektar" podržalo Fondaciju "Nije svejedno".  

Podsetimo, nedavno je otvoren broj telefona 0800 333 030 na koji svi besplatno od 9 do 20 časova 
radnim danima mogu da dobiju neophodne informacije o procesu vantelesne oplodnje, procedurama 
lečenja, neophodnim dokumentima.  

 

Nova sanitetska vozila za hitnu pomoć u Beogradu i prigradskim opštinama 

Beograd -- Hitna pomoć u Beogradu dobila je danas 17 sanitetskih vozila, a četiri vozila dobili su 
prigradski domovi zdravlja, dva Lazarevac i po jedno Sopot i Mladenovac.  

Ključeve vozila direktorima zdravstvenih ustanova uručili su gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić i 
ministar zdravlja Zlatibor Lončar.  

Ministar zdravlja kaže da je ovim ispunjeno obećanje koje je zaposlenima u Hitnoj pomoći dao 
predsednik Srbije Aleksandar Vučić kada ih je nedavno posetio. On je tada obećao da će vozila stići do 
Nove godine.  

Lončar kaže da je Hitna pomoć u Beogradu u poslednjih nekoliko godina dobila 62 vozila, a iz 
oportuniteta je za celu Srbiju nabavljeno 65 vozila.  



 
 

"Mislim da ovi brojevi dovoljno pokazuju koliko mislimo na njih. Sa ovim će se nastaviti dalje, zaposleni 
su sada zadovoljni. Prošlo je vreme kada su morali da improvizuiju sa vozilima koja su prešla stotine 
hiljada kilometara", rekao je Lončar novinarima nakon uručenja ključeva od saniteta.  

Ministar je apelovao na sve vozače da se zbog gužvi u gradu sklanjaju kada idu kola Hitne pomoći, jer ta 
vozila ili idu nekom da pomognu ili već voze pacijenta kome je život ugrožen, tako da je svaki minut 
dragocen.  

Dešava se, kako je rekao, da vozači ne mogu da se snađu i ne znaju gde da se pomere kako bi napravili 
prolaz vozilima Hitne pomoći, te da će uključiti Komitet za bezbednost saobraćaja da se naprave obuke.  

Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić rekao je da je Grad u poslednje dve godine izdvojio 230 miliona 
dinara za nabavku vozila gradskim zavodima i domovima zdravlja.  

Više od polovine nabavljenih vozila otišlo je Hitnoj pomoći, tako da je obnovljen vozni park ove 
ustanove.  

"Posao koji obavljaju zaposleni u Hitnoj pomoći je težak i odgovoran. Odlučujuće je da se do pacijenta 
stigne na vreme, jer je tanka linija izmedju života i smrti", rekao je gradonačelnik i dodao da će nova 
vozila doprineti da se brže stiže do onih kojima je život ugrožen.  

Radojičić je najavio da će naredne godine biti raspisan tender za rekonstrukciju objekta Hitne pomoći u 
Beogradu, jer 40 godina na objektu ništa nije rađeno. 

 

Batut: Gripa ima u južnoj Bačkoj, epidemije ni na pomolu 

NOVI SAD: Prema podacima Odeljenja za epidemiološki nadzor Centar za prevenciju i kontrolu bolesti 
Instituta za javno zdravlje Srbije „Dr Milan Jovanović Batut” , u 50. izveštajnoj nedelji Nacionalne 
referentne laboratorije za influencu Instituta za virusologiju, vakcine i serume „Torlak” koji je Institut za 
javno zdravlje Srbije „Dr Milan Jovanović Batut” dobio za odgovarajuću nedelju nadzora, beleži se 4.075 
slučajeva oboljenja sličnih gripu s incidencijom od 56,14. 



 
 

Takođe, registruje se nizak intenzitet aktivnosti virusa gripa i sporadična geografska raširenost. Najviše 
obolelih je u uzrasnoj grupi dece stare do četiri godine. 

Do sada su potvrđeni slučajevi gripa s teritorije Grada Beograda, Južnobačkog i Nišavskog okruga, 
dobijenim od instituta/zavoda za javno zdravlje na teritoriji Republike Srbije. Epidemije, dakle, još uvek 
nema, jer je aktivnost virusa još uvek niska, iako se povećanje obolelih očekuje u narednim nedeljama, 
kad se završe praznici i većina ljudi krene javnim prevozom na posao, a deca u školu. 

Razlika je u simptomima 

Oboljenje slično gripu je akutna respiratorna bolest s početkom u prethodnih sedam dana i izmerenom 
temperaturom od 38 C ili iznad 38C i kašljem. Da nije grip dokazuje se slanjem uzorka u “Torlak”, a do 
tada se leči lekovima za skidanje temperature, ležanjem, čajevima. 

Akutna respiratorna infekcija ima najmanje jedan od četiri respiratorna simptoma: kašalj, gušobolju, 
plitki dah, korizu, kao i potvrda lekara da je bolest uzrokovana infekcijom. Akutna respiratorna infekcija 
može biti praćena temperaturom, ali i ne mora. Teška akutna respiratorna bolest je akutna respiratorna 
bolest s početkom u prethodnih sedam dana koja zahteva najmanje jednu noć hospitalizacije i uključuje 
temperaturu od 38C ili iznad 38C, kašalj i plitko ili otežano disanje. 

Vakcinacija osetljivih socijalnih i radnih grupa praktično je završena, a prema podacima Ministarstva 
zdravlja, ove godine nabavljeno je u prvom turnosu 290.000 doza, što je za 50.000 više nego prošle 
godine, a potom je pre dve nedelje stiglo jo 10.000 doza četvorovalentne vakcine. Primile su je osetljive 
grupe stanovništva: hronični srčani bolesnici, trudnice, rekonvalescenti posle težih bolesti i operacija, 
kao i medicinski radnici. 

Što se ostalih oboljenja sličnih gripu tiče, najviše obolelih od ima u uzrasnoj grupi dece do četiri godine. 
Ukupno je registrovano 747 slučajeva, dok je nešto složenija situacija kad su akutne respiratorne 
infekcije pitanju. Do sada je registrovano ukupno 8.007 slučajeva, i opet najviše među decom starom do 
četiri godine. 

Prema bolničkom sentinel nadzoru nad teškom akutnom respiratornom infekcijom (SARI) u ovoj 
izveštajnoj nedelji prijavljeno je 19 slučajeva ovog oboljenja. Laboratorijskim testiranjem pet sentinelnih 
uzoraka, nije dokazan virus gripa. Prijavljeno je ukupno pet slučajeva akutnog respiratornog distres 
sindroma, i svi su iz Vojvodine. 

Sentinel nadzor nad oboljenjima sličnim gripu i akutnom respiratornom infekcijom pokazao je da je od 
ovih bolesti u bolnicama i drugim ustanovama oblolelo četiri osobe, i sve četiri su i iz Vojvodine. 

 

 

 



 
 

 

 

"GOVEDO!","BAGRO!" BESNA RULJA UDARALA LEKARE Skandal na oduzimanju licence antivakcinašici 
Jovani Stojković i još jedna ŠARADA u nizu 

Fizički nasrtaj na dva stručnjaka, lekara koji se bore protiv antivakcionalnog lobija, a koji su pritom 
gospoda u godinama, zatim vređanje Komisije suda časti i šarada pred Ministarstvom zdravlja, na čiji 
ulaz je Jovana Stojković zalepila fotokopiju lekarske licence, obeležili su današnje ročište pred Sudom 
časti Lekarske komore Srbije, gde je licenca Stojkovićeve dovedena u pitanje zbog antivakcinalnih 
aktivnosti. 

Ročište nije održano jer su sledbenici Jovane Stojković pravili nerede. 

"Udarali su me kolenima u gužvi", tvrdi dr Tomislav Stevanović, a dr Zoran Radovanović ispričao je šta je 
on doživeo: "Mučki me je udario s leđa." 

Ova dva stručnjaka nasilje su doživela jer zastupaju stav priznate medicine i bore se protiv onih koji 
iznose laži o štetnosti vakcina. Udarce su primili u krcatoj prostoriji, u kojoj su se brojčano nadmoćniji 
antivakcinaši gurali, a u takvoj situaciji kukavice su iskoristile priliku da izudaraju lekare znajući da će se u 
gunguli teško i znati ko je udarce zadao. 

Dakle, šta se događalo: sledbenici antivakcinašice Jovane Stojković koškali su se i udarali eminentne 
lekare dr Zorana Radovanovića i dr Tomislava Stevanovića tokom prvog pretresa pred Sudom časti 
Lekarske komore Srbije u postupku oduzimanja lekarske licence Stojkovićevoj. "Bagro", "govedo", 
dovikivali su im dok su izlazili sa, na kraju neodržanog, ročišta. 

Ročište je prekinuto jer su ultradesničari ometali proces i nisu želeli da napuste prostorije i kada im je 
saopšteno da je saslušanje zatvoreno za javnost. Termin novog ročišta nije poznat. 



 
 

"Možete da dubite na trepavicama. I vi, i vaši blicevi, i vaše lekarske komore" 

Psihijatra Jovanu Stojković pet lekara iz Srbije prijavilo je zbog narušavanja etike i antivakcinalne 
aktivnosti. U pitanju je pedijatar Tomislav Stevanović iz Zrenjanina, a u tužbi učestvuju i doktori 
anesteziologije Bojan Grujin i Vladimir Arsenić iz Zrenjanina, dr Aleksandar Ivković, radiolog iz Niša i 
doktorka Radmila Umićević, ginekolog iz Rume. 

Glavni pretres pred Sudom časti Lekarske komore Srbije u postupku oduzimanja licence psihijatru Jovani 
Stojković bio je zakazan za danas u 14 časova u Beogradu, u prostorijama Biznic centra Opštine Savski 
venac. 

Od petoro podnosilaca tužbe pred zgradom u kojoj je trebalo da se održi pretres zatekli smo samo dr 
Stevanovića u društvu doktora Zorana Radovanovića, poznatog epidemiologa, koji je često na udaru 
antivakcinaša, jer ukazuje na neistine kojima se služe. 

Stojkovićevu je došlo da podrži oko 50 pristalica, među kojima je bio i Dragan Stanojević, predsednik 
pokreta srpske dijaspore "Rod", koji je već učestvovao na pojedinim konferencijama na kojima je 
govorila, kao i Sima Redžepović iz pokreta "Gerila", koji je sa Stojkovićevom i ekipom prekinuo 
predstavljanje predstave "Srebrenica. Kad mi ubijeni ustanemo", Zlatka Pakovića, u julu ove godine. 

- Lepi, zapamti me. Ja ću da te nađem. Kad izađemo. Ja. Ja ću da te nađem. A ja kad te nađem, majka 
neće da te prepozna. Čekam te - pretnje su koje je ovaj čovek uputio jednom od posetilaca tog 
Pakovićevog događaja. 

Atmosfera je bila naelektrisana još od ulaznih vrata zgrade pred kojom je trebalo da se održi ročište, 
ultradesničari su galamili i koškali se pred vratima kada su shvatili da koordinatorka ne želi da ih pusti u 
zgradu. Nakon što ih je ipak pustila, Stojkovićeva je odlučila da održi svoj prvi "govor" u holu zgrade. 

- Nešto što radim u svoje vreme, za svoje pare, što se zove građanski i politički aktivizam, jer ja na to 
imam pravo: nećete mi oduzeti! Možete da dubite na trepavicama. I vi, i vaši blicevi, i vaše lekarske 
komore, i vaši Lončari i vaši Vučići - vikala je Stojkovićeva, a zapaljena masa ju je s divljenjem podržavala. 

- Službena tajna je kad vam otmu dete, tajni je Briselski sporazum ... Je l' ima nešto javno, bre, ovde?! I 
odavde hoćete da nas isterate. E, ovo će biti javno, biće javno, zovite policiju neka nas uhapse sve. U 
zatvoru je slobodniji čovek nego u ovim institucijama - nastavila je svoju tiradu, a uskoro se čitava masa 
nagurala u prostoriju u kojoj je trebalo da se održi saslušanje. 

- Dr Jovana Stojković sa Klinike za neuropsihijatriju Kliničkog centra Srbije, povodom njenog delovanja, 
iznošenja informacija o štetnosti vakcine i povezanosti MMR-a sa autizmom i manipulisanjem istinom.... 
Smanjila procenat vakcinacijom - čitao je jedan od članova komisije Suda časti, kada su pristalice Jovane 
Stojković počele da mu dobacuju: "Da li si ti normalan", a onda su počeli glasno da se smeju i da viču. 
"Evo, sad ćemo da vas zarazimo, mi nismo vakcinisani", bila je jedna od opaski. 

Nered, bezobrazluk, urlanje 

Stojkovićeva se pojavila sa tri pravna zastupnika, a kada je prozvano ime jednog od tužitelja, prisutnog dr 
Stevanovića, masa je negodovala i vikala "Uaaa". Dr Stevanović je došao sam, a kada je pročitano da 
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preostala četiri lekara tužitelja nisu došla, već da dr Stevanović ima ovlašćenja da govori i umesto njih, 
njeni advokati pokušali su da ospore ta ovlašćenja. 

U bahatom obraćanju prednjačila je jedna od advokatica, Milina Dorić. 

- Ja želim reč da dobijem - drsko je istupila, a član komisije je odgovorio da će dobiti reč ako do suđenja 
dođe. 

- Nema šta ako ga bude bilo, vi morate da dozvolite, da ne uzurpirate prava naša, posebno doktorke 
Jovane Stojković, a ona ima i advokate koji imaju nešto da kažu. Dakle, to vam nećemo dozvoliti - 
komandovala je. 

Vika se nastavila, a isti član komisije objavio je da se "isključuje javnost imajući u vidu da se za isto delo 
vodi krivični postupak, koji je u fazi istrage, kako se ne bi uticalo na dalji tokovog postupka". 

Antivakcinašicini navijači burno su reagovali odbijajući da izađu, na šta je komisija rekla da je drugi razlog 
za njihovo isključenje održavanje javnog reda i mira. 

- Obratite pažnju šta radite. Vrlo brzo se stvari menjaju u ovoj državi, to da znate - preteći je dobacio 
neko iz publike. 

- Nemojte samo da vam pada na pamet neku odluku da donosite a da je niste saslušali - komandovala je 
advokatica. 

"Pustite pacove da izađu" 

Ročište je na kraju napustila tročlana komisija, probijajući se kroz masu, koja ih je u tome ometala i 
dobacivala "Pustite pacove da izađu", a ubrzo je izašao i dr Tomislav Stevanović, koji je vidno potresen 
novinaru "Blica" saopštio kako su ga u masi udarali kolenima. 

- Jako je malo falilo da popijemo dobre batine - rekao je on kasnije. 

- Ta mržnja, taj ultranacionalizam, ultradesničarstvo zajedno sa antivakcinacijom, kakve to veze ima. 
Pokušali smo legalno da dokažemo krivicu doktorice Stojković u vezi sa antivakcinalizmom, neetičkim 
odnosom i vređanjem kolega, izmišljanjem i manipulacijom podataka, iz struke naročito, kako bi se ta 
vakcina obezvredila, odnosno povezala sa teškim bolestima. Za to sve imamo dokaze - dodao je dr 
Stevanović kada se malo smirio. 

Današnje saslušanje, kako kaže, izgledalo je" potpuno neorganizovano, krajnje mizerno i bedno." 

- Možemo da vidimo kakvi su ovo ljudi i ko prati doktoricu Stojković u njenom naporu da postane 
predsednica države ili poslanica. Ona ih poziva da glasaju za nju, da daju pare za kampanju koja uskoro 
sledi. Da li to priliči jednom lekaru, veliki je znak pitanja. Mi će ovaj proces apsolutno nastaviti, ali u 
normalnim odnosima - zaključuje dr Stevanović. 

Ubrzo se pridružio i doktor Zoran Radovanović, koji je rekao da su mu se tokom gungule koja je vladala u 
tesnoj prostoriji u kojoj je trebalo da se održi ročište - uneli u lice, fizički potkačili i pretili. 



 
 

- Jedan gospodin mučki me je udario. Iza njega je bio jedan koji me pesnicom udario. Pretpostavio sam 
da će biti neprijatno, da će dovesti ovu bandu. Većinom su to nesvesni ljudi koji zaista veruje u to što oni 
pričaju. Sad su pokrenili temu uranijuma. Tvrdim da je uranijum toksičan, ali ne i kancerogen, to su jasne 
stvari - ističe dr Radovanović. 

- Da li to dolikuje jednom lekaru? - upitao je Stevanović, obazrevši se na nered i koškanje koji su se 
dogodili na neuspešnom ročištu. 

Ultradesničari još oko pola sata ostali su u prostoriji, u kojoj se Stojkovićeva obraćala svojim 
sledbenicima, odbijajući da odu, a zatim je Jovana Stojković, još uvek doktorka, objavila kako ide u 
Ministarstvo zdravlja "da ostavi licence onome ko ih traži." 

Potom se naelektrisana masa od pedesetak ljudi uputila ka zgradi Ministarstva noseći transparent na 
kome je pisalo ime njenog pokreta "Živim za Srbiju". Po dolasku ispred Ministarstva Stojkovićeva je na 
zgradu zalepila fotokopiju svoje licence. 

Obe strane najavile su da će se borba nastaviti. 

Podsetimo, protiv Jovane Stojković je već bio pokrenut taj postupak za oduzimanje licence pred Sudom 
časti Regionalne lekarske komore Beograda, međutim, on je prekinut, jer su članovi Suda časti smatrali 
da njeni "medijski nastupi nisu dovoljan razlog za vođenje postupka za oduzimanje licence", a o tome je 
"Blic" pisao. 

Tada su protiv nje podneli tužbu petorice lekara, među kojima je i dr Tomislav Stevanović, pedijatar iz 
Zrenjanina, zbog, kako su obajsnili za "Blic", "širenja antivakcinaških ideja i odvraćanja roditelja od 
vakcinacije svoje dece". 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/doktorka-koja-je-vodja-srpskih-antivakcinasa-nece-ostati-bez-licence-za-rad-a-razlog/tmv97bs


 
 

 

 

Uskoro dogovor sa upravom KCS 

Novi sindikat zdravstva Srbije, koji je otpočeo pregovore sa upravom Kliničkog centra nakon što je u 
utorak organizovao jednočasovni štrajk upozorenja, očekuje da će uskoro potpisati sporazum sa 
poslodavcem. 

Kako je kazao predsednik NSZ-a Živorad Mrkić za Danas, u najboljem scenariju taj sporazum bi mogao da 
bude potpisan i pre Nove godine, mada je realnije očekivati da će ceo proces biti završen tokom prve 
polovine januara.  

– Pregovori traju dosta intezivno. Mi spremamo listu predloga koja će ući u sporazum i danas treba da 
nastavimo pregovore. Moram da kažem da se uprava KCS-a konstruktivno ponaša. Nadam se da su 
shvatili ozbiljnost situacije. Ako nastavimo ovom brzinom da razgovaramo, možda potpišemo sporazum i 
do kraja ove godine, mada je realnije da se to desi početkom sledeće. Naši zahtevi su ostali 
nepromenjeni, i mi smatramo da su to stvarno minimalni zahtevi – objašnjava Mrkić.  

Novi sindikat zdravstva organizovao je štrajk upozorenja u utorak tražeći, između ostalog, plaćanje 
prekovremenog rada, isplatu stimulacija, zapošljavanje pomoćnog osoblja, kao što su servirke i 
spremačice, ali i medicinskih sestra, jer se dešava da „jedna osoba obavlja posao koji bi trebalo da radi 
troje ljudi“. 

Još jedan od zahteva NSZ je i sprečavanje pretnji i pritisaka na zaposlene i sprečavanje mobinga nad 
zaposlenima.  



 
 

 

 

Bol u leđima muči 80 odsto odraslih ljudi 

Među mlađom populacijom problemi mogu da nastanu nakon podizanja predmeta iz savijenog položaja 
ili prekomernog opterećenja kičme vežbanjem 

Bol u leđima je veoma čest problem širom sveta i jedan od vodećih razloga za  onesposobljenost ljudi. 
Poznato je da više od 80 odsto odraslih zaboli u leđima barem jednom u toku života. Reč je o trećem po 
učestalosti razlogu zbog kojeg se pacijenti obraćaju lekaru za pomoć. Ovaj bol se može javiti u svim 
starosnim grupama, ali se najčešće događa kod osoba koje imaju između 35 i 55 godina i predstavlja 
vodeći razlog odsustva s posla. 

Profesor dr Emilija Dubljanin Raspopović iz Klinike za fizikalnu medicinu i rehabilitaciju Kliničkog centra 
Srbije ističe da je najčešće uzrok bola u leđima nepoznat. Kod jednog od 20 pacijenata bol u leđima može 
da bude praćen i tegobama u nozi, pa se tada mogu javiti i trnjenje, osećaj mravinjanja, strujanja... Bol u 
nozi u ovom slučaju nastaje kao posledica pritiska na nervni koren u kičmi, najčešće zbog diskus hernije. 

– U najvećem broju slučajeva bol u leđima nije razlog za brigu i predstavlja samoograničavajuće stanje. U 
velikom broj slučajeva on prolazi već u toku jedne nedelje, dok u devet od 10 slučajeva prestaje u roku 
od šest nedelja. Stoga bol u leđima ne mora uvek da bude razlog za posetu lekaru. U pojedinim 
slučajevima ovaj bol može da bude komplikovan ili nastaje kao posledica drugih oboljenja ili stanja. U 
tim slučajevima neophodno je obratiti se lekaru – pojašnjava dr Dubljanin Raspopović. 

Lekaru se moraju javiti svi pacijenti mlađi od 18 ili stariji od 50 godina kod kojih se bol u leđima javio prvi 
put, kao i oni kod kojih se bol širi duž jedne ili obe noge. Bitna je poseta kod doktora i u slučaju pojave 
bola u leđima kod pacijenata s oslabljenim imunitetom, onih koji su na terapiji takozvanim 
glukokoritikosteroidima, kao i ukoliko postoje noćni bol, temperatura, gubitak telesne težine, ukoliko je 
on intenzivan, ili se ne smanjuje šest nedelja. Razlog za hitnu posetu lekaru je izmenjen osećaj u 
sedalnom predelu, problem s mokrenjem ili stolicom, kao i ukoliko je došlo do povrede, recimo usled 
pada, koja je mogla dovesti do preloma u predelu kičmenog stuba. 



 
 

Nošenje udobne obuće ima veliki značaj, s obzirom na to da se nošenje visokih potpetica povezuje s 
bolom u leđima 

– Ukoliko je reč o akutnom bolu u leđima, koji traje kraće od tri meseca, sprovodi se kombinovana 
terapija koja podrazumeva odgovarajuće lekove i modalitete fizikalne terapije i rehabilitacije. Ukoliko 
traje duži vremenski period, pristup lečenju se menja. Tada pored lekova i odgovarajućih vežbi može da 
bude potrebna i psihološka podrška. U slučaju postojanja sindroma „kaude ekvine” neophodna je hitna 
operacija. Ovaj sindrom se prepoznaje po bolu u leđima koga prate problemi s mokrenjem ili 
defekacijom, utrnulost u sedalnom predelu i slabost jedne ili obe noge. U većini drugih slučajeva, 
operacija se može razmatrati i u slučaju kada adekvatno i dovoljno dugo sprovođeno neoperativno 
lečenje ne da zadovoljavajući rezultat – ističe naša sagovornica. 

Postoje mnogi faktori rizika za pojavu bola u leđima. U njih se ubrajaju godine, profesionalno 
opterećenje, sedalački način život, prekomerna telesna težina i pušenje. On se može javiti i bez jasnog 
uzroka. Kod mlađe populacije simptomi mogu nastati nakon podizanja predmeta iz savijenog položaja ili 
prekomernog opterećenja kičme vežbanjem. 

– Redovna umerena fizička aktivnost može povećati mišićnu snagu i fleksibilnost leđa i sprečiti pojavu 
bola u leđima. Radna površina treba da bude na odgovarajućoj visini, a stolice treba da imaju dobru 
potporu za leđa. Treba izbegavati podizanje teških predmeta, a ukoliko se nešto podiže što ima veću 
težinu, truditi se da se to radi na način na koji se leđa najmanje opterećuju. Spavanje na tvrdim 
površinama je takođe značajno za zdravlje leđa. Nošenje udobne obuće ima veliki značaj, s obzirom na 
to da se nošenje visokih štikli povezuje s bolom u leđima. Pušenje može smanjiti prokrvljenost donjih 
delova leđa i ubrzati nastanak i razvoj degenerativnih promena – kaže dr Dubljanin Raspopović. 

Kada se javi bol u leđima, osoba nikako ne treba da pije lekove bez saveta sa farmaceutom ili lekarom, 
koji mogu da preporuče adekvatan medikament, odrede njegovu dozu, kao i dužinu uzimanja. Ovo je 
posebno značajno za starije ljude, koji imaju udružena oboljenja i kod kojih neadekvatno uzimanje 
lekova za bol može ozbiljno ugroziti zdravlje. 

Naša sagovornica ističe da se ne savetuje da osoba ide na dodatne dijagnostičke metode kao što je 
magnetna rezonanca bez prethodnog pregleda lekara. Pokazano je da nepotrebna dijagnostika može 
imati štetan efekat po pacijenta jer može ometati oporavak zbog veće zabrinutosti i izbegavanja vežbi i 
preporučenih aktivnosti iz straha se ne nanese dodatni bol ili povredu kičme. Takođe, prekomerna 
dijagnostika povećava rizik od dodatnih nepotrebnih intervencija. 
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